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2. Proces-verbaal 
1. Goedkeuring verslagen 7 maart en 13 september 

De Voorzitter opent de vergadering en overloopt de agenda. De processen-verbaal van de vorige plenaire 
vergaderingen werden aan de leden overgemaakt. Tot op heden ontvingen wij geen opmerkingen. De verslagen 
worden bijgevolg goedgekeurd. 

2. Resultaten Stakeholders Enquête 

De resultaten van de UG-tevredenheidsenquête worden toegelicht. Hartelijk dank aan de leden die de tijd namen om 
de vragenlijst in te vullen. 

FEBEG: Hoe gaat Elia tegemoetkomen aan de slechte score wat de impact betreft die een lid heeft op de 
werkzaamheden van de Users’ Group?  

Elia: we hebben deze bezorgdheid zeker gehoord en willen hieraan tegemoetkomen. Er zal meer tijd gemaakt worden 
voor discussies maar we vragen de marktpartijen ook begripvol te zijn indien uitgebreide discussies niet mogelijk zijn 
door strakke timings of deadlines. Verder zullen we begin 2024 komen met een langetermijnplanning (2024-2027) 
waardoor we mogelijke discussiepunten sneller kunnen identificeren en bijkomend overleg inplannen indien nodig. 

FEBELIEC: We hebben het gevoel dat er op voorhand beslissingen worden gemaakt. Onze inzichten komen dan te laat 
in het proces en hebben op die manier geen waarde meer. We zouden willen streven naar een consensus die 
besproken werd in de verschillende werkgroepen voor het aanvatten van een consultatie. FEBEG treedt dit bij: we 
moeten voldoende tijd krijgen om onze belangrijkste aandachtspunten kenbaar te maken en hier een oplossing voor 
te vinden.  

Elia: we horen deze feedback, we hebben hier reeds stappen in de goede richting genomen, denk maar aan de 
verschillende ad-hoc workshops die in 2023 gepland werden en ook reeds in 2024 op de agenda staan. Aarzel ook niet 
om ons tijdig aan te spreken wanneer jullie de indruk hebben dat het proces niet voldoende transparant zou verlopen.  

3. The Power of Flex 

De Voorzitter van de Werkgroep CCMD ligt de key messages toe en staat stil bij de barrières die verhinderen dat 
flexibiliteit aan consumentenzijde van de grond komt.  

FEBELIEC: de barrières zijn anders voor industriële spelers. De presentatie is voornamelijk gericht op de residentiële 
“spelers”. Volgens FEBELIEC zijn er meer barrières – onder andere op het gebied van demand respons - weg te werken 
op distributie niveau dan op transmissie niveau. We vinden het spijtig dat we niet bevraagd zijn.  

Elia: De focus lag inderdaad eerder op residentiele gebruikers maar ook KMO’s en individuele leden van FEBELIEC 
werden aangesproken en leverden hun bijdrage.  

FEBEG: Niettegenstaande dat we de meeste punten delen, werd er onvoldoende aandacht besteed aan het feit dan er 
reeds verschillende bedrijven (en leveranciers) oplossingen proberen aan te bieden en te werken rond de topics die in 
de Viewpoint aan bod komen. FEBEG vindt het spijtig dat dit niet terug te vinden is in deze presentatie. Er wordt een 
vrij donkere boodschap gebracht.  

Elia: De lijst van barrières is het resultaat van een enquête die we gehouden hebben. We sporen de leveranciers die 
hier mee bezig zijn aan om hierover te communiceren. Met de distributienetbeheerders zijn we in gesprek om na te 
gaan hoe we samen de geïdentificeerde barrières kunnen wegwerken.  

BOP: werd er ook rekening gehouden met offshore?  

Elia: Neen, dit zat niet in de scope van deze nota. Moving forward is offshore natuurlijk een belangrijk onderwerp 
(omwille van de supply chain-issues, kosten prijzen inflatie, …). Het zal daarom ook het onderwerp zijn van de volgende 
vision paper. Wat de exacte inhoud van onze viewpoint zal zijn, daar zijn we nog niet uit. Tijdens het Belgisch EU-
voorzitterschap zullen er al een aantal zaken naar buiten komen in de hoop de beleidsmakers te kunnen inspireren.   

FEBELIEC: mist de specifieke next steps, wat moet er concreet gebeuren op federaal niveau, maar ook in de regio’s? 
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Elia: In onze Adequacy & Flexibility studie hebben we het belang van flexibiliteit toegelicht. De bedoeling van de 
viewpoint was om de barrières met betrekking tot flexibiliteit te identificeren. Nu moeten we met de collega’s van de 
distributie en alle andere stakeholder in gesprek om de acties uit te zetten om deze barrières weg te werken. Het werk 
is dus zeker nog niet af. 

4. Needs for flexibility participation in market  

Gevolg gevend aan een aantal principes die besproken zijn geweest in de werkgroep Balancing en in de werkgroep 
CCMD, stelden we twee mogelijke aanbevelingen op: Flex readiness E-assets en Submetering requirements for 
flexibility.  

Algemene conclusie is dat voor beide aanbevelingen de essentie en de richting van de aanbevelingen goed zit, maar 
op niveau van de woordkeuze en structuur er nog een aantal zaken zijn die verbeterd moeten worden.  

Om alle feedback te kunnen capteren – niet iedereen had de tijd om de aanbevelingen te analyseren – krijgen leden 
nog tot 15/01/2024 om schriftelijk te reageren op de voorgestelde aanbevelingen.  Elia zal deze dan verwerken, waar 
nodig bilaterale gesprekken aan gaan om vervolgens over te kunnen gaan naar een schriftelijke stemming. De 
aanbevelingen zullen gepubliceerd worden wanneer alle leden akkoord zijn.  

5. Elia Memorandum 

Het Memorandum wordt voorgesteld door een woordvoerder van Elia.  

FEBELIEC: wil wijzen op het belang van het gebruik van de correcte terminologie. Er wordt gesproken van “carbon-
free”, en niet “carbon-neutral”. Gezien in dit geval CCS en CCU uitgesloten wordt ontstaat de indruk dat Elia hier tegen 
pleit.  Verder heeft België geen objectief om te “decarboniseren”. Het objectief is klimaat neutraliteit.  

Elia: Dit is een terechte opmerking, we bedoelen hier wel degelijk “carbon neutral ”. De slides zijn nog work in progress, 
we gaven hier een preview. De officiële voorstelling vindt plaats tijdens een stakeholders event op 12/03/2024. 
Hiervoor ontvangen de leden van de UG nog een uitnodiging.  

6. Feedback werkgroepen (incl. high level planning 2024 van de belangrijkste topics) 
6.1. Werkgroep SO&EMD (incl. TF PEZ) 

De nieuwe co-voorzitter van de WG SO&EMD Walter Geelen stelt zich voor. 
Betreffende incompressibiliteit: 

FEBEG/FEBELIEC: op 09/04 in day-ahead importeerden wij energie vanuit het buitenland wat wil zeggen dat we toch 
met een grote forecast error zaten. Verder wordt er opgemerkt dat het uitblijven van een reactie wil zeggen dat alles 
wat beschikbaar was reeds in de markt zat. De enige manier om op dergelijke momenten nog flexibiliteit ter 
beschikking te hebben is indien Elia deze op voorhand (i.e. voor de day ahead) reserveert. FEBELIEC benadrukt het 
belang van een goede forecast in D-1, aangezien dit het tijdsframe is waarin industriële klanten flexibiliteit kunnen 
ontplooien. 

Elia: inderdaad, er was een voorspellingsfout die dag. We werken aan onze forecasts- en proberen deze zo accuraat 
mogelijk te maken. Voorspellingsfouten zijn echter nooit uitgesloten.  

Betreffende roadmap 2024 

FEBELIEC: heeft enkele openstaande vragen over het Low Frequency Demand Disconnection Plan (LFDD).  

Elia: Deze worden besproken in 2024. 

6.2. Werkgroep CCMD 

De drie grote pijlers waaraan gewerkt wordt en zal aan gewerkt worden in 2024 worden toegelicht. Het betreft: 
Multiple BRP’s, Real-Time Price en Direct Access to Markets. 

6.3. Werkgroep Belgian Grid 

Wat de Europese Netwerkcode RfG betreft, verwachten we een beslissing in Q2 2024. Dat wil zeggen dat we gaan 
moeten nadenken over hoe we dit verder gaan implementeren. Op dit moment hebben we geen zicht op de concrete 
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wijziging die werden doorgevoerd. Hetzelfde geldt voor de Europese Netcode DCC en HVDC. Ook hun weerslag op het 
K.B. FTR is op dit moment onduidelijk.  
FEBELIEC: De teksten zijn nog maar net vrijgegeven. ACER heeft de knoop ook nog niet doorgehakt over wat er moet 
gebeuren met de technische eisen die gelden voor installaties van 110 kV. Indien die sneuvelen, zal dat ongetwijfeld 
leiden tot aanpassingen aan onze Belgische wetgeving. De analyse moet nog gebeuren. 

6.4. Werkgroep Balancing 

De Voorzitter van de WG Balancing gaat meteen naar de Roadmap 2024 en legt uit waarom de go live van iCAROS 
verlaat is, ook de deadline van PICASSO is verplaatst naar oktober na bespreking met de CREG. Ondertussen weten we 
van de CREG dat alle beslissingen aangaande PICASSO en MARI twee maanden worden opgeschoven (februari 2024). 
Op basis daarvan hebben wij de planning aangepast. Dit allemaal in de veronderstelling van een finale goedkeuring 
eind februari.  
FEBEG: in het slechtste geval legt de CREG Elia enkele zaken op. Over welke timing spreken we dan?  
Elia: Dan ben je al snel 8 à 9 maanden verder  
FEBELIEC: we zouden graag landen, maar kunnen ons niet inschrijven in de laatste wijzigingen die de CREG voorstelt. 

6.5. Werkgroep Adequacy 

De belangrijkste onderwerpen voor de WG Adequacy worden opgesomd.  
FEBELIEC: hoe ver staat het Y-2 veiling wetsvoorstel?  
Elia: ons begrip is dat dit momenteel op de tafel van de beleidsmakers ligt ter goedkeuring. 
7. Diversen 

7.1. Publieke Consultaties 2024 

Aan de hand van een timeline wordt er een overzicht weergegeven van de publieke consultaties die gelanceerd zullen 
worden in 2024. De nodige disclaimers hierbij worden toegelicht. 

7.2. Plenaire Vergaderingen 2024 

De data voor de vier Plenaire Vergaderingen in 2024 worden afgebeeld.  

De Voorzitter bedankt de leden voor hun aanwezigheid en wenst hen een prettig einde jaar. De vergadering wordt 
gesloten. 

 


